

Møde den: 26.01.2021 kl. 10-12
Via Microsoft Teams
VEST båndmøde

REFERAT

Deltagere: Anne Christine Teglborg (AU UDD), Jesper Sølund Hansen (AR), Lisette Prins (HE), Eva Kvistgaard Arent (NAT-TECH/ordfører), Stina Lykkeby Tylén (Aarhus BSS), og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

Gæster: Lasse Tamberg Jensen, Rikke Brixvold Hviid og Anders Lund Borre (Optagelse) medvirker under pkt. 4.

Dato: 21-01-2021
Ref: EHL

Side 1/4

Punkt 1	Til orientering (10 min)
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	Anne: Kommunikation & Presse har stillet forslag om et coronatema på Styrk dit studieliv-siden. VEST-båndet er umiddelbart positivt stemt, men det afhænger af, at vi kun laver indhold, som ligger inden for vores faglige ekspertise, og at vi ikke skaber noget, der findes i forvejen. Esben undersøger, hvilket indhold vi tidligere har haft liggende på corona-siden, og om der findes lignende indhold andre steder. Anne: Podcast på vej om studievalget. Lisette: 2. podcast på vej om corona.

Punkt 2	Opfølgning: Opgørelse over tværgående indsatser
Beskrivelse	v/Esben Esben har udarbejdet et skema, som kan sendes ud til de tværgående arbejdsgrupper/redaktioner med henblik på at afdække opgaveforståelse, ressourcebrug og aktuelle fokuspunkter. Skemaet udfyldes i dialog med kontaktpersonen i de grupper, hvor der er tilknyttet en VEST-leder som kontaktperson. Bilag: Skemaet er vedhæftet,

Referat	<p>Skemaet skal betragtes som en hjælp til grupperne, som derved får lejlighed til at genopfriske, hvilke opgaver de er sat i verden for at løse. Derudover giver det båndet en vigtig indsigt i gruppernes arbejde og opgaveforståelse. Der er tale om et "serviceeftersyn", der skal sikre, at grupperne og båndet har en fælles forståelse af gruppernes formål og igangværende aktiviteter.</p> <p>Udfyldelsen af skemaet skal ske i dialog med kontaktpersonen.</p> <p>Der skal tilføjes et felt til at beskrive gruppens kompetencer, og om de står mål med de opgaver, der skal løses.</p> <p>Der skal være et felt, hvor det noteres, hvem der er gruppens kontaktperson.</p> <p>Redaktionsgrupperne er også inkluderet i servicetjekket.</p> <p>Kontaktpersonerne sender ud til grupperne.</p> <p>VEST-båndet er enige om, at det ikke er en hasteopgave, og at grupperne derfor skal have en rimelig frist. Diskussionen landede på påske som den endelige frist.</p> <p>Esben opdaterer skemaet og laver en liste over arbejdsgrupper med angivelse af de respektive kontaktpersoner.</p>
---------	--

Punkt 3	Status: Produktion af vejledningsfilm i forbindelse med projekt om opsøgende indsats
Beskrivelse	v/Stina Udsat fra forrige møde
Referat	Der var kick off-møde i sidste uge med deltagelse af 13 studentervejledere fra alle fakulteter. 2 videoer på tegnebrættet. Den første video, som er under produktion, har temaet: Brug vejledningen! Filmen opfordrer de studerende til at tage kontakt og bruge os. Vejledningen er for alle, ikke kun dem, som har det svært. SSV'erne står for optagelserne, mens Mikkel Kjeldorff står for den efterfølgende redigering.

Punkt 4	Dialog med Optagelse (kl. 11)
Beskrivelse	v/Esben

	<p>Dialog om kommunikationen mellem VEST-båndet og Optagelse i forbindelse med nye adgangsbekendtgørelser: hvordan forbedrer vi kommunikationen af de regler, som ansøgere/studerende er underlagt i en optagelsesproces.</p> <p>Lasse Tamberg Jensen, Rikke Brixvold Hviid og Anders Lund Borre deltager på vegne af Optagelse.</p>
Referat	<p>Begge parter anerkendte, at der ingen systematik er i forhold til informationsflow og arbejdsgange. Derudover er flere af båndets medlemmer i de senere år fået større ledelsesansvar og er følgelig rykket længere væk fra ”praksis” og hvilken konsekvens de forskellige bekendtgørelsesændringer kan have for vejledningen.</p> <p>Der er enighed om, at der mangler en ”oversættelse” af regelændringer til en vejledningssammenhæng: Har dette betydning for vejledningen – og hvilken?</p> <p>Der var flere løsningsforslag på bordet, men det blev aftalt, at der nedsættes en videndelingsgruppe bestående af medarbejdere fra optagelse og vejledningen. Første opgave for gruppen er at udtænke en ny procedure med udgangspunkt i de bekendtgørelsesændringer, der snart foreligger. Gruppe skal på sigt permanentgøres, hvis båndet vurderer, at den fungerer efter hensigten.</p> <p>Båndet udtrykte, at det er vigtigt med kontinuerlig dialog og vil bestræbe sig på at invitere optagelsen til møder oftere</p>

Punkt 5	Drøftelse: Principper for vejledningen (2. udkast)
Beskrivelse	<p>v/ Stina og Jesper</p> <p>Jesper og jeg har arbejdet videre med udkastet til principperne for studie- og karrierevejledningen på AU. Båndet opfordres til at komme med input – både til det indholdsmæssige og det sproglige.</p> <p>Bilag: Principperne er vedhæftet</p>
Referat	Udsat til næste møde.

Punkt 7	Evt. (10 min)
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	

Pipeline:**Kommende møder:**

Dato	Tid	Sted

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.